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HÚSVÉT 3. VASÁRNAPJA                         B év                    1– 4 oldal 

 

 

Olv.:  ApCsel 3,13-15.17-19 – 1Jn 2,1-5a – Lk 24,35-48 

Jézus megjelenik az apostoloknak             
          

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

Szentmise bevezetése 

 

Európa elöregedett, Magyarország ugyancsak elöregedett! 

Az Egyház mindig fiatal, mert az üzenete mindig fiatal! 

 

Kedves Testvérek! Az Egyház üzenete azoknak szól, akik készek hozzámérni magukat a 
mindig érvényes igazságokhoz! Istennek legyen hála, mindig vannak fiatalok, akik vállalják 
ezt a megmérettetést! Ma köszöntjük két kedves testvérünket, Julcsit és Jocót, ez a két fiatal 
18 évvel ezelőtt ezen a napon született. Ma elsősorban azt ünnepeljük, hogy mindketten 
nagycsalád tagjai, családjukat sok testvér alkotja. Közöttünk a legfiatalabbat is köszöntjük, ezt 

a kicsi lányt, akit ma megkeresztelünk. 
 

Nem fiatal az Egyház? Ma azért imádkozunk, hogy a fiatalok valamiképpen ki tudják 
szabadítani magukat ennek a szabadelvű világnak hatalmából! A világ nagyon gazdag, színes, 
rengeteg ajánlata van, de mi az igazi ajánlattal állunk eléjük, Isten igazságaival, Isten 
értékeivel! A fiatalok sajnos ma a legnagyobb veszélyben vannak, mert annyira kitágult 
számukra a világ, annyi lehetőséggel áll eléjük, amivel - majdnem azt mondhatnám – 

versenyez a krisztusi világ. A győzelem nem kétséges, mert győzelem az értékek mentén van!  
 

Imádkozzunk azért, 
hogy megújuljon nemzetünk, megújuljon Európa, 

mert mi élni szeretnénk! 

 

Vizsgáljuk meg lelkiismeretünket, bánjuk meg bűneinket, 
hogy méltóképpen ünnepelhessük az Úr szent titkait! 

 

Szentbeszéd 
 

Kedves Testvérek! Egy fiatal család elhozta ide a közösségbe újszülött gyermekét, az 
elsőszülöttet. Ez a család megtalálta helyét keresztény közösségünkben és gyermekének is 
helyet keres ebben a közösségben, ezért hozták el ma ide, hogy a keresztség szentségében 
részesüljön ez a kicsi gyerek és a helyén legyen. 
 

Kedves Zsuzsi! Kedves Péter! 

Kérdezem tőletek, mi a gyermeketek neve?  
Veronika! 

 

Veronika, akit a keresztúton ismerünk meg, de több Veronikánk is van, akik szentként 
fénylenek előttünk. Veronika görög és latin eredetű név, magyarul: valódi kép! Ezt az 

értelmezést fogadjuk el és azt kérjük kicsi gyermeketek számára, hogy Krisztus valódi képe 
legyen ebben a világban, mert az embereknek igazi krisztusi emberekre van szükségük. Az 
emberek keresik a helyüket ebben a világban, de sajnos sokan nem találják.  
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Kevesen vannak, akik a keresztény közösségekben otthonra találnak. Talán mi is hibásak 
vagyunk, mert nem biztos, hogy olyan vonzók tudunk lenni az emberek számára, hogy 
közénk vágyakozzanak, közénk kívánkozzanak.  
 

Az biztos, hogy az élő keresztény közösségben 

az emberek otthon vannak, egymással összetartoznak! 

 

A fiatal anyuka és apuka nem véletlenül nevet ad megszületett gyermekének. Amikor 
megkeresztelünk valakit, akkor nevet kap, mert az ember valójában akkor tartozik össze a 
másik emberrel, ha nevén szólítják. Az embernek neve van a világunkban és az egymással 
való kapcsolatainkban. Sokszor tapasztalom, különösen a hajléktalanokkal kapcsolatosan, 

hogy nekik legnagyobb fájdalmuk, hogy neve nincs emberek. Amikor nevükön szólítjuk őket, 
akkor szinte megérkeznek a mi emberi világunkba. Ez rendkívül fontos, e nélkül csak 
bolyongunk otthontalanul, társtalanul ebben a világban, talán emberi arcunkat is elveszítve!  
 

Zsuzsi és Peti! Isten hozott benneteket! Örülünk, hogy fogadhatjuk ezt a kicsi gyermeket, 
neki lesz helye ebben a közösségben, a keresztények közösségében. Mindent megteszünk 
azért, hogy olyan legyen a közösség, amely befogad, amely közösségben helyünk van, 
elsősorban egymás életében, egymás szívében!  
 

Julcsi és Jocó! Ünnepelünk ezzel a két fiatallal, akik egy napon születtek 18 évvel ezelőtt. 
Egy napon kereszteltük őket és én emlékszem azokra a mozzanatokra, amiket átéltünk ebben 
a templomban, amikor szüleik idehozták őket. Ma is minden okunk megvan az örömre, mert 
két nagyon kedves botladozó, de a helyére talált fiatal tartozik hozzánk. Ha ez erősödik 
bennük, akkor ők nem fogják eltéveszteni azt az utat, amely az élet útja. 
  

A feltámadás misztérium 
A mai szentírási üzeneteket hallgatva, sajátos fölismerésekre tehetünk szert.  Tele van a 
keresztény világ is félreértésekkel, a Megváltóval, a Messiással, az Isten Fiával kapcsolatosan. 
Van egy hatalmas – talán mondhatnám így – tömeg, akik szívesen mesélnek a Kis Jézusról. 
Igen sokan vannak, akik mindazt, amit Jézus tett ebben a mi emberi világunkban, azt a mesék 
világába száműzik. Húsvét utáni hetekben vagyunk, amikor húsvét titkával, a hit Krisztusával 
találkozunk, de vannak, akik eltévednek az álmok, a fantáziálás világában. 
 

Mi emberek néha a mesék világába menekülünk, amikor az életet kínálják föl nekünk, akkor 
hitetlenkedünk és álmokat kergetünk! Valójában azt hiszem, hogy a kereszténységünk 
gyengesége itt van, hogy akik magukat hívőnek mondják, akik a vallásukat gyakorolják, 
amikor a húsvét Krisztusáról, a hit Krisztusáról van szó, akkor elbizonytalanodnak! 

  

Jézus sebeivel azonosítja magát 
A mai üzeneteknek az a lényege: A feltámadás misztérium való igaz, de egyről nem szabad 
megfeledkezni – ez a mai vasárnap erről szól – Jézus igazolja magát előttünk!  
 

Jézus önazonosságának legteljesebb bizonyítékai a sebei! 

A feltámadás utáni Krisztus  
a sebeit mutatja meg a tanítványoknak! 

 

A tanítványok szintén hitetlenkedtek, pedig Jézus erről sokat beszélt nekik. Mintha nem lett 
volna kész a gondolkodásuk ennek befogadására. A magyar nyelvnek csodálatos a kifejező 
ereje, amikor valaki valamit felfog, megért, akkor azt mondja, hogy megvilágosodott számára 
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valami. Amikor Jézus bemutatkozik, akkor végre fényt kapnak az apostolok is és világossá 
válik számukra mindaz, amit előtte Jézus mondott:   
 

Jézus ott áll előttük Emberi valóságában! 

Jézus valóban Emberré lett értünk! 

 

Karácsony misztériuma: A Gyermek 
A karácsony misztériumában egy jelről van szó: Gyermeket találtok pólyába takarva és 
jászolba fektetve! Gyermekként, - aki az Isten Fia - kiszolgáltatottként jelenik meg emberi 
világunkban, mint egy csecsemő, olyan körülmények között, amit mi istállónak mondunk.  
 

Az Emberré vált Krisztus egy lett közülünk 
Krisztus feltámadása után ugyancsak Emberségében jelenik meg, amikor megmutatja sebeit, 
amelyeket a halálában kapott, amelyek a halálát okozták! Amikor mi Jézus Emberségéről 
gondolkodunk, akkor világos, hogy az Emberré vált Krisztus valóban egy lett közülünk!  
 

Az Emberré vált Krisztus élete kifejezi a mi emberi sorsunkat! 
Azt a világot, amelyben az ember igen sokszor kiszolgáltatott!  
Azt a világot, amelyben az ember sebeket kap! 
Azt a világot, amelyben mindennek értelme van, a kiszolgáltatottságnak is,  

mert rá kell jönni ennek közepette, hogy egymásra szorulunk, 
   a sebeknek, a halálos sebeknek is,  

hogy egymás gondját, baját orvosoljuk és gyógyítsuk!  
 

Az Egyház nem a kiválasztottak közössége 
A keresztény közösségünket, az egész Anyaszentegyházat is ebben a szellemben és ebben a 
szemléletben kell látnunk! Keresztény mindennapjainkat ebben az értelemben kell érteni! Mi 
nem a kiválasztottak közössége vagyunk, - bizonyos értelemben igen.  
 

Krisztus kimenti a hívő embert önmaga rabságából!  
Krisztus kiment a börtönünkből, az önzéseink világából 
és egymásnak ajándékoz bennünket!  
Ilyen értelemben valóban kiválasztottak vagyunk!  
De nem a megdicsőültek, nem a tökéletesek,  
nem a hibátlanok Egyháza vagyunk!  

 

Az Egyház tagjai ugyancsak sebeket hordoznak, egymásnak okozzuk a sebeket még mi is, 
akik a hit Egyházához tartozunk és Krisztustól tanuljuk az életet! Akik mindezt elvetik, 
semmibe veszik, - megdöbbentő - ők tökéletesnek mondják magukat, nálunk tökéletesebbnek! 
 

Krisztus az igazság, aki értünk szenvedett és meghalt 
Tudomásul kell vennünk,  
az Egyház annak a szántóföldnek képét jeleníti meg,  
amelyben a tisztabúza mellett ott van a konkoly is!  
De ha megnyílik az értelmünk, ha megvilágosodunk  
és megértjük Krisztus életének példáját, a húsvéti Krisztus üzenetét, 
akkor az igazság emberei leszünk! 
Az igazság maga Krisztus, aki értünk szenvedett és meghalt,  
aki nekünk ebben olyan értékeket mutat fel,  
amelyek az életünk mindennapjait szebbé és gazdagabbá tehetik!  
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Csak akkor értékes, szép és igaz 

minden emberi kapcsolat, emberi közösség, 
ha ott az emberek képesek 

 egymásért szenvedni, egymásért áldozatot hozni! 

 

Ugyanakkor ez a hit és a szeretet világa  
Ha az ember belátja, hogy az igazság az, amit Krisztus kijelent, amit Krisztus megmutat, 
példájával elénk él, akkor ez a szeretetben folytatódik. Egymás életéért vagyunk felelősek, 
ahogy Krisztus az Emberré válásával, Emberi tetteivel mindig ezt fejezte ki! Akkor egymásért 
áldozatokat tudunk hozni! 
 

Ha ez lesz az életünk igazsága, 
akkor ez szeretetben gazdag gyümölcsöket terem! 

 

 

Ez a perspektíva, ez a keresztény jövő! 
Erről a jövőről valamit megismerhetünk 

ennek a két fiatalnak, Julcsinak és Jocónak az életéből is! 
Ez a jövő nagyon nagy ígéret a kicsi Veronikának! 

Mi pedig, akik már megjártuk az életünk útjának nagy részét, 
ebben az értelemben nézzünk vissza 

a mesék világából, a keresztény mesék világából és 

a húsvéti Krisztus világába lépjünk be! 

 

Legyünk az isteni igazságnak,  
az isteni szeretetnek megjelenítői! 

Akkor a jövő biztos! 

 Akkor az élet virul és boldogok leszünk! 

 

+  A M E N  + 

 

KERESZTELŐ 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Az Úr imádságát imádkozzuk, azt az imádságot, amit minden családban a 
keresztény szülők továbbadnak gyerekeiknek. Ebben példa lehetne számunkra a zsidó 
hagyomány, ahol előírják a zsidó közösségeknek, hogy a zsidó hagyományokat kötelesek 
továbbadni a gyerekeiknek, mert ez őrzi meg őket! Amikor ezt az imádságot imádkozzuk, 
akkor gondoljunk arra, hogy a keresztény hagyományokat őrizzük! Imádkozzunk! 
 

Mi Atyánk… 

 

 

A KERESZTELŐ BEFEJEZÉSE 

 

 


